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Dnr 10KS/0300 Kommunstyrelsen 2011-05-11  § 127 

 

Godkännande av samrådsredogörelse samt beslut om 
utställning av översiktsplan 

 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Samrådsredogörelsen godkänns med de justeringar som yrkats av 

Peter Frej (M). 

2. Reviderat förslag till översiktsplan godkänns och ställs ut under 

perioden 15 juni – 15 september 2011.  
 

Ärendebeskrivning 

 

Under samrådet om översiktsplanen inkom 140 remissvar och 189 personer 

svarade på en enkät. De flesta negativa synpunkterna har rört förbifarter. 

Många är positiva till kommunens förslag till ny utvecklingsstrategi med 

fokus på tillväxt i kollektivtrafiknära centrumområden. 

 

Förvaltningen har utarbetat en samrådsredogörelse och ett förslag till ut-

ställningshandling. 

 
Handlingar i ärendet 

 

Kommunstyrelsens beslut 2011-04-13, § 71 

Samrådsredogörelse för översiktsplan, 2011-03-23 

Förslag till utställningshandling 

 
Yrkanden 

 

Peter Frej (M) yrkar att texten om § 113-förordnande utgår i sin helhet (sid. 

106, 127, 130, 132, 133 och 134) i hela dokumentet. 

 

Peter Frej (M) yrkar vidare att texten avseende trafik, genomförande, (sid. 

101, kompletteras med texten ”Trafiksituationen på Värmdölandet klargörs i 

en utredning som tar upp; trimmningsåtgärder, fordons- och kollektivtrafik 

samt infartsparkeringar med bytespunkt till kollektivtrafik". 

 

Lars Bryntesson (S) yrkar på följande på följande ändringar och komplette-

ringar av texten: 

 

sid. 31 Yrkande om att uppmuntra samåkning. 

 

Sid. 114 En fördjupad översiktsplan för Hemmesta bör göras i syfte att 

bl.a. avgöra i vilken utsträckning Hemmesta kan växa. Tra-

fiksituationen behöver få en tillfredställande lösning, bl.a. 

genom utbyggd kollektivtrafik, möjlighet till avlastning av 
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Skärgårdsvägen samt omledning av trafik med farligt gods 

bort från centrum. En utredning som tar upp bl.a. trimnings-

åtgärder, fordons- och kollektivtrafik samt infartsparkeringar 

med bytespunkt till kollektivtrafik behöver göras. 

 

Sid. 116 Sista stycket om att tillåta bebyggelse i Kulla-Karby stryks. 

 

Sid. 145 Rekommendation. Lägg till: Översiktsplanen bör komplette-

ras med en Kustplan i syfte att bl.a. värna den biologiska 

mångfalden. 

 

Sid 146 Behåll den borttagna texten om Skärgårdspolitiskt program. 

 

Sid. 100-101 Precisera: 

 1/ Fler infartsparkeringar – 1 000 nya platser inom 10 år 

 2/ Utökad kollektivtrafik, bl.a. Ingarö, Djurö/Stavsnäs och 

norra Värmdölandet 

 3/ Utbyggnad av möjlighet till laddning av elbilar – 100 stol-

par inom 10 år 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på Bryntessons yrkanden. 

 
Propositioner 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen bifaller Frejs första 

yrkande och finner att yrkandet bifalles. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen bifaller Frejs andra 

yrkande och finner att yrkandet bifalles. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 31 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 
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Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 114 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 116 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 145 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 
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Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 146 

avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om Bryntessons yrkande avseende sid. 100 - 

101 avslås eller bifalles och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Bryntessons yrkande röstar ja, den som biträder yrkandet 

röstar ja.” 
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Följande röstar ja: 

 

Peter Frej (M), Erik Pettersson (M), Anders Bergman (FP), Monica Petters-

son (M), Max Ljungberg (MP), Malin Åberg Aas (MP), Lars-Erik Alversjö 

(M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Lars Bryntesson (S), Annika Andersson Ribbing (S), Andrine Winther (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot fyra nej-röster att avslå 

yrkandet. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi anser att det finns stora fördelar med det framtagna förslaget till ny 

översiktsplan för Värmdö kommun. Förvaltningens medarbetare har gjort ett 

utmärkt arbete och många medborgare har bidragit med konstruktiva 

synpunkter och idéer. 

 

Samtidigt kan vi konstatera att det tagit alldeles för lång tid, främst p.g.a. 

flera förlorade år under mandatperioden 2007-2010. Arbetet startade redan 

2005 och hade då ett tydligt fokus på ”Miljö, trafik och 

bebyggelseutveckling”. Efter valet 2006 har detta inte längre varit lika 

tydligt, och därmed har en del viktiga frågor på dessa områden förblivit 

olösta och ibland helt obelysta. 

 

Vi kan också konstatera att det nu (äntligen) tycks finnas en bred enighet om 

att kommunen ska byggas med hjälp av de politiska planinstrumenten, bl.a. 

översiktsplan, fördjupade översiktsplaner, detaljplaner och 

områdesbestämmelser. Det tycks också finnas en ökande enighet om att 

missbruk eller ”genvägar” i form av s.k. frimärksplaner och ”informella 

förhandsbesked” inte är önskvärda i Värmdö. Detta är nödvändigt  om vi 

ska kunna få ordning på de grundläggande problemen i vår kommun, främst 

bristerna i infrastruktur. 

 

Det har tagit lång tid att uppnå denna gemensamma insikt och tyvärr har 90-

talets politisering av enskild bygglovgivning liksom den historiska 

avsaknaden av detaljplaner hunnit sätta djupa spår i kommunen. I 

omvärlden beskrivs Värmdö som ett varnande exempel på ”urban sprawl”, 

dvs en kommun där man först tillåter att det byggs i princip överallt 

samtidigt utan någon sammanhållen grundtanke, och först därefter försöka 

lösa de gemensamma behoven så långt det är möjligt. Detta har varit 

förödande för kommunen och idag får vi betala ett högt pris i flera 

avseenden. Den ena sidan är otillräckligt utbyggt VA-nät och undermåligt 
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fungerande persontransporter med långa köer och förluster för såväl 

enskilda människor som den gemensamma samhällsekonomin. Den andra 

sidan är höga kostnader för bl.a. skolskjutsar och geografiskt utspridd 

hemtjänst. När det gäller hemtjänsten ser vi idag en närmast skenande 

kostnadsutveckling. 

 

Med dessa smärtsamma effekter av bristande samhällsplanering säger sig 

idag alla politiska partier vara överens om att motverka ”urban sprawl” och 

istället föra en politik som bygger på att bygga samhället utifrån principen 

”inifrån och ut”. Vi Socialdemokrater har sedan flera decennier hävdat detta, 

och är glada över att det idag tycks råda relativt stabil enighet om detta. 

 

Den historiska oviljan att utarbeta fördjupade översiktsplaner tycks nu också 

ha lagt sig. I alla fall är vi idag politiskt överens om behovet av att låta göra 

en fördjupad översiktsplan över de centrala delarna på Djurö, för att 

säkerställa fungerande samhällsplanering inför den kommande utdragningen 

av kommunalt vatten till området. Detta är viktigt och bra! 

 

Det finns dock alltjämt en övergripande fråga som vi anser inte har 

diskuterats tillräckligt ingående inför denna översiktsplan - Hur mycket ska 

Värmdö tillåtas växa? Denna fråga är inte bara den vanligaste i dialogen 

mellan medborgare och förtroendevalda, utan också en fråga där det 

politiska ansvaret vilar tungt. Värmdö behöver hitta tydligare svar på den 

frågan, även om den inte enbart handlar om antal invånare, utan också om 

hur och var Värmdö växer. För oss Socialdemokrater är utgångspunkten att 

Värmdö bör utvecklas på det sätt och i den omfattning som är långsiktigt 

hållbart, dvs ekonomiskt, ekologiskt och socialt hållbart 

 

På några punkter har vi framfört förslag som tyvärr röstats ner av den 

politiska (m)ajoritetens företrädare i Kommunstyrelsen, varför vi måste 

reservera oss på följande punkter: 

 

1. Vi anser att det bör göras en fördjupad översiktsplan för Hemmesta på 

Värmdölandet, bl.a. för att pröva i vilken utsträckning Hemmesta kan och 

bör växa. Trafiksituationen genom Hemmesta är redan idag svår och 

kommer att bli alltmer ohållbar till följd av bl.a. omfattande exploateringar 

på Rindö i Waxholms kommun. Dessa problem måste få en 

tillfredsställande lösning, bl.a. genom utbyggd kollektivtrafik, möjlighet till 

avlastning av Skärgårdsvägen samt omledning av trafik med farligt gods 

bort från centrum. Skrivningarna i förslaget till Översiktsplan är alltför vaga 

för att kunna lösa dessa problem, och mer en konsekvens av politiskt 

kompromissbehov än ett resultat av en seriös vilja att ta problemen på 

allvar. För att lösa frågorna krävs ett bredare och mer förutsättningslöst 

utredningsarbete som inriktas på att lösa transportbehoven mellan östra och 

västra Värmdölandet så att trafiken flyter samtidigt som miljön påverkas på 

minsta möjliga sätt. En förutsättning för detta är att också skynda på arbetet 

med naturreservat för Storskogen. 
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2. Översiktsplanen hade behövt innehålla fler konkreta åtgärder gällande 

trafiken. Några exempel på detta är: 

- Fler infartsparkeringar - 1.000 nya platser inom 10 år 

- Utökad kollektivtrafik, bl.a. Ingarö, Djurö/Stavsnäs och Norra 

Värmdölandet 

- Utbyggnad av möjligheten att i framtiden ladda elbilar - 100 stolpar inom 

10 år 

 

3. Förslaget att släppa fram omfattande tätortsbebyggelse vid Kulla-Karby 

är olyckligt. Vi beklagar att det återfinns i förslaget till Översiktsplan, inte 

minst som det underminerar trovärdigheten i principen att bygga ”inifrån 

och ut”. Därmed sänder kommunen fel signaler till andra markintressenter 

och minskar tydligheten och trovärdigheten i frågan om hur och hur mycket 

Värmdö ska och bör växa. 

 

4. Det är djupt olyckligt att skärgården alltjämt får en så styvmoderlig 

behandling och uppmärksamhet. Beslutet under förra mandatperioden att 

inte utarbeta en kustplan var olyckligt och är det fortfarande. Detta förstärks 

av att (m)ajoriteten nu också stoppat arbetet med att utarbeta ett 

Skärgårdspolitiskt program för kommunen. Vi beklagar detta starkt och 

menar att ett sådant program är ett av flera nödvändiga redskap för att 

motverka skärgårdens utarmning och nå målet en levande och livaktig 

skärgård året runt. 

 

5. Vi anser att kommunen bör ta ett större ansvar för att uppmuntra 

samåkning också i privatbilar. Lediga passagerarsäten i pendlingstrafiken 

utgör en stor oanvänd transportkapacitet, och vi menar at det ligger så stora 

samhällsekonomiska värden i att ta dessa i anspråk att det bör vara en 

angelägenhet också för kommunen.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättarytt-

rande: 

 

”Ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle 

biträtt socialdemokraternas yrkande enligt sid 31, sid 116, sid 145, sid 146 

och sid 100-101. 

Under rubriken Trafik; nya mål och rekommendationer tillstyrks förvalt-

ningens förslag: ”Trafiksituationen på Värmdölandet klargörs i en utredning 

som tar upp trimningsåtgärder, fordons- och kollektivtrafik samt infartspar-

keringar med bytespunkt till kollektivtrafik.” 

Dessutom skulle ersättare Mats Skoglund (V) för yrkat följande:  

Sidan 15 första styckets sista mening ersätts med Vägen till Gustavsberg bör 

ha kollektivtrafikkörfält. Vissa sträckor har 2+1 körfält, Därefter utgörs hela 

vägnätet av smala och kurviga skärgårdsvägar.   

Sidan 30 Utsläppen av växthusgaser minskas med 45 procent till 2020 och 

90 procent till 2050. 

Sidan 33 Utgår 

Sidan 100 Vägsträckan Mölnvik – Ålstäket förbättras med separata gång- 

och cykelvägar samt bättre belysning. 
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Sidan 104 ”Parker, torg och gemensamma anläggningar med finansieras av 

exploatörer” Utgår. (Det finns ingen anledning att redan nu lägga fast hur 

kostnaderna skall fördelas. Detta kan istället lösas genom exploateringsavtal 

i samband med att DP fastställs)” 
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Sändlista 

 

SBK 

Utvecklingschef 

 

____________ 

 

 


